
 
 
Skolebestyrelsesmøde tirsdag den 21. marts 2023 
Skolen er vært med et stykke smørrebrød i Heldagsafdelingen fra kl. 17.30 
 
Fraværende: Katrine, Eva, Daniel, Rune  
Mødeansvarlig: JH, sub. for EWL 
Mødested: Heldagsafdelingen – indgang i gavlen ved Mågebakken tættes på lysreguleringen. 2. lokale på venstre 
hånd. Herefter i skolens mødelokale ´Akvariet´ 
 

DBH – Daniel Basso Horsmann 
DR – Dorthe Rasmusen* 
EWL – Eva Willaing Lock 
JH – Jesper Hansen 
KSN – Katrine Sundstrup Nelausen* 
LVH – Linda Vestergaard Hansen 
VDP – Vivi Dalsgaard Pedersen  
LBK - Line Bøtner Kristensen 

RMA – Rikke Milling Andersen 
RS – Rune Skov* 
AL – Anne Lind-Hansen 
BBC – Bo Bak Christiansen 
JJF – Johnnie Fischer 
CJ – Charlotte Jørgensen 
SE – Steffen Eriksen 
(BH – Birgit Hjelme) 

 

Pkt. Indhold Bilag Tids- 
Ramme 

Ansvarlig Forventning 

1. Godkendelse af referat  5 min EWL Godkendelse 

 Referatet af 27. februar 2023 godkendes og underskrives på bestyrelsens vegne af, Jesper Hansen 

2.  Elevrådet  10 min CJ Orientering 

 Elevrådsrepræsentanter var ikke til stede, da der er lidt logistiske udfordringer. Eleverne forsøger at finde en 
løsning evt. med en anden mere fleksibel repræsentant. 
Charlotte fortæller fra elevrådet, at de har et stort ønske om at få lov til at bruge deres mobiltelefoner igen i 
løbet af dagen. Der arbejdes videre med at finde en god funktionel løsning. 

3. Præsentation af ny souschef  5 min CJ, SE  

 Kort præsentation. 

4. Præsentation af Heldagsafdelingen  25 min BH Orientering og dialog 

 BH, afdelingsleder i HEL, laver en præsentation. 
Pt. er der 84 elever og der er tæt samarbejde med en tilsvarende afdeling i Korup. Eleverne er fordelt i 8 
børnegrupper, mellemgrupper og ungegrupper. Godt 30 ansatte i afdelingen. 
BH fortæller lidt om de udfordringer, eleverne kommer med, og hvordan de arbejder med dem. 
Det stiller store krav til personalets kompetencer og deres løbende efteruddannelse. 
Samarbejdet med forældre er vigtigt. Mange elever kommer med taxa, hvorfor der ikke er en daglig kontakt. 
Men der er tilbagevendende møder, hvor skole og hjemme sammen ser på handleplanen for det enkelte 
barn. 
Der er mulighed for, at elever kan komme i praktik i almendelen, men det er i meget begrænset omfang, da 
der er et stort spænd fra heldagsafdelingen og almendelen. Et mellemtilbud er evt. specialafdeling på 
Dalumskolen. 
 

5. Godkendelse af budget  
 

30min CJ, SE Godkendelse 

 Budgetter er udfærdiget før de varslede kommunale besparelser, hvor der er meldt ud at det bl.a. samlet i 
Odense skal spares 20 klasser væk. Ledelsen vurderer dog, at det ikke får den store betydning på 
Sanderumskolen for kalenderåret 2023. 
På Sanderumskolen er der pt. 1,7 personaler, der har meddelt, at de stopper til næste skoleår. 
Dialogen kom bl.a. omkring service på printere, vikardækning samt tilslutning til SFO. 
 
Bestyrelsen godkender budgettet for 2023. 
 

6. Princip om undervisningens organisering X 15 CJ Udkast til godkendelse 

 CJ fremlægger udkast. Der er spørgsmål til om heldagsafdelingen er tydeligt nok med i princippet. Dette vil 
CJ se nærmere på sammen med BH. 
Generelt positive tilkendegivelser ift. udkast. 
Der kommer kommentarer til udkast, hvilke CJ løbende indarbejder i beskrivelsen og finjustere efterfølgende. 



Punktet kommer på dagsordenen igen på næste møde. 

7. Meddelelsesbogen - status X 10 min CJ Orientering 

 CJ giver en kort statur på proces. Hvor der den 28. marts, 11. april og 25. april er planlagt møder i ad hoc-
udvalg. Tidspunktet for nogle af de planlagte møder er uhensigtsmæssige for enkelte af 
bestyrelsesmedlemmerne. CJ melder nogle datoer ud til et særligt møde for bestyrelsens udvalg, SE og CJ 
kan præsentere EasyIQ’s løsning og inddrage forældreperspektivet. 
 
Løbende er der møder mellem ledelse og personale. 
 

8. Orientering  
Nyt fra formanden 

- Trafikudvalg 
- Udeaflevering 

Nyt fra ledelsen 
- Sparring til bestyrelsesarbejdet 
- Opfølgning fra sidst 

 15 min EWL, CJ  

 Nyt fra formanden 
- Fin video Johnnie har lavet omkring udeaflevering. Måske kunne lignende videoer gøres kortere eller 

suppleres med skriftligt materiale. 
Nyt fra ledelsen 

- Haft kontakt til firmaet ”Bedre bestyrelser”. Det arbejdes der videre med. 
- Klassesammenlægning på 8. årgang. Der har været afholdt et fyraftensmæde med for berørte 

forældre fra den klasse, der bliver delt. Klasserne effektueres fra den 17. april. 

9. Evt. 
 

 5 min Alle  

 Følgende kom op: 
Har der været tænkt ind at lave noget for højt begavede børn. – Det vil komme med i fremtidige overvejelser. 
 
Vurderer CJ at 25% af skolens elever har mere end 10% fravær. Umiddelbart er svaret nej, men det er en 
stigende udfordring med skolevægring, hvilket der er øget opmærksomhed på. 
 

 Kommende møde: 
Principarbejde, evt. selvstændigt princip om  
klassekasse og skolerejseopsparing 
Godkendelse af uv. timetal 
Opstart af princip omkring 
Meddelelsesbogen 
Præsentation af hjemmesidetekst til HEL 
 
Kommende emner: 

 
 
Næste møde: 11. april 
 

    
 

 


